

of three years. A retiring member shall be eligible for immediate re-election.

„3. At the first election after the increase in the membership of the Economic and Social Council from twenty-seven to fifty-four members, in addition to the members elected in place of the nine members whose term of office expires at the end of that year, twenty-seven additional members shall be elected. Of these twenty-seven additional members, the term of office of nine members so elected shall expire at the end of one year, and of nine other members at the end of two years, in accordance with arrangements made by the General Assembly.

„4. Each member of the Economic and Social Council shall have one representative.”;

3. *Urges* all Member States to ratify the above amendment in accordance with their respective constitutional processes as soon as possible and to deposit their instruments of ratification with the Secretary-General;

4. *Further decides* that the members of the Economic and Social Council shall be elected according to the following pattern:

- (a) Fourteen members from African States;
- (b) Eleven members from Asian States;
- (c) Ten members from Latin American States;
- (d) Thirteen members from western European and other States;
- (e) Six members from socialist States of eastern Europe;

période de trois ans. Les membres sortants sont immédiatement rééligibles.

3. Lors de la première élection qui aura lieu après que le nombre des membres du Conseil économique et social aura été porté de vingt-sept à cinquante-quatre, vingt-sept membres seront élus en plus de ceux qui auront été élus en remplacement des neuf membres dont le mandat viendra à expiration à la fin de l'année. Le mandat de neuf de ces vingt-sept membres supplémentaires expirera au bout d'un an et celui de neuf autres au bout de deux ans, selon les dispositions prises par l'Assemblée générale.

4. Chaque membre du Conseil économique et social a un représentant au Conseil.“

3. *Prie instamment* tous les Etats Membres de ratifier l'amendement ci-dessus le plus tôt possible, conformément à leurs procédures constitutionnelles respectives, et de déposer leurs instruments de ratification auprès du Secrétaire général;

4. *Décide en outre* que les membres du Conseil économique et social seront élus selon la répartition suivante:

- a) Quatorze membres parmi les Etats d'Afrique;
- b) Onze membres parmi les Etats d'Asie;
- c) Dix membres parmi les Etats d'Amérique latine;
- d) Treize membres parmi les Etats d'Europe occidentale et autres Etats;
- e) Six membres parmi les Etats socialistes d'Europe orientale;

gående medlem kan straks genvælges.

„3. Ved det første valg efter udvidelsen af Det økonomiske og sociale Råds medlemskreds fra 27 til 54 medlemmer skal der ud over de medlemmer, der vælges i stedet for de 9 medlemmer, hvis valgperiode udløber med udgangen af det pågældende år, vælges yderligere 27 medlemmer. For 9 af disse således valgte 27 yderligere medlemmer skal valgperioden udløbe efter 1 års forløb og for 9 andre yderligere medlemmer efter 2 års forløb i henhold til ordninger truffet af generalforsamlingen.

„4. Hvert medlem af Det økonomiske og sociale Råd skal have een repræsentant“.

3. *henstiller indtrængende* til alle medlemslande at ratificere ovennævnte ændring snarest muligt i overensstemmelse med deres respektive grundlovmæssige fremgangsmåde; og at deponere deres ratifikationsinstrumenter hos generalsekretæren;

4. *beslutter endvidere*, at medlemmerne af Det økonomiske og sociale Råd skal vælges efter følgende mønster:

- (a) Fjorten medlemmer fra afrikanske stater;
- (b) Elleve medlemmer fra asiatiske stater;
- (c) Ti medlemmer fra latinamerikanske stater;
- (d) Tretten medlemmer fra vesteuropæiske og andre stater;
- (e) Seks medlemmer fra socialistiske stater i Østeuropa;